
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 13. november 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 85
Af artikel i Morgenavisen Jyllandsposten den 13. november 2013, s. 10: ”Lyk-
ketoft: For voldsomt indgreb i efterlønsordningen” fremgår, at antallet af per-
soner på efterløn nu er nede på godt 98.000 allerede inden lovændringen fra
2011 formelt træder i kraft. Ifølge Beskæftigelsesministeriets beregninger som
baggrund for lovændringen var det forudsat, at antallet af personer på efterløn
som følge af lovændringen ville komme under 100.000 i 2019. Ministeren be-
des på baggrund heraf redegøre for følgende:
a) Hvor stort et antal af personer på efterløn forventer ministeriet nu for årene
2014,2015, 2016, 2017, 2018 og 2019?
b) Hvor meget vil staten årligt spare på, at 2019-målet allerede er nået inden
loven træder i kraft?
d) Har ministeren tænkt sig at rulle efterlønsforringelserne, der træder i kraft i
2014, tilbage i lyset af, at de erklærede forudsætninger for ændringerne viser
sig at være forkerte, idet langt færre end beregnet benytter sig af ordningen?
d) Hvilke initiativer vil ministeren i benægtende fald tage for at sikre, at reelt
nedslidte personer kan forlade arbejdsmarkedet som 60-årige?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lennart Damsbo-Andersen
formand
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